

26 | Febrer del 2001

EL PATI



DISSABTE, 3 DE FEBRER. ACTES AL CARRER

# Les danses tradicionals ocupen els carrers

Les mostres antecedents dels castells i les danses de les fogueres van oferir un recorregut pel folklore més variat

A.E./M.J.A. / Valls

• El local de la Colla Vella dels Xiquets de Valls i el de la Colla Joves Xiquets de Valls es van convertir dissabte en el marc de la Mostra de Danses Antecedents dels Castells.

El grup de danses burgaleses Tierras del Cid van preferir traslladar la seva actuació a l'exterior del recinte de la Colla Vella dels Xiquets de Valls. La bona气象a meteorològica va permetre que la gent del carrer assistís el dissabte a la Mostra de Danses Antecedents dels Castells.

Els representants de Burgos van fer una autèntica exhibició de destresa i agilitat mentre reproduïen algunes de les danses típiques de la zona de Castellà i Lleó. Simultàniament es van fer demostracions de diverses danses en altres emplaçaments, i a dos quarts de vuit de la tarda i a la plaça del Blat es van reunir totes les formacions participants de la mostra per fer un enllaç conjunt de tires humanes.

## Foc i dansa

El carrer Avenir també va ser escenari de les danses tradicionals dissabte a la tarda. Amb l'encaixa de les fogueres a partir de les vuit van entrar en acció els balladors i músics del Baile de la Era de Tudela i el Grup de Danses de les Covetes de Vinromà (Plana Alta) amb el ball pla. El Baile de la Era destacava per la vistositat dels passos de ball, i pel gran nombre de components del grup.

Els 16 membres del Grup de Danses de les Covetes van oferir una mostra de balls rodats tradicionals de la localitat,陪伴nats per diversos membres de la Unió Musical Covarxina. Aquesta és una dansa participativa, i per aquest motiu l'agrupació va convidar els balladors de Tudela i es va formar un improvisat intercanvi de folklore seguint les piques del ball pla.

Posteriorment, les dues agrupacions van continuar amb el Baile de la Era en una de les actuacions més fresques de la mostra de balls tradicionals.

Antecedents dels Castells de les Decennals. Els grups també es van repartir pel Pati, la plaça de les Escudelles, la plaça dels Als i la plaça de la Zeta per completar el recorregut dels grups que van arribar

de punts tan diversos com Tauste, Burgos o Algemesí. Al local de la Colla Vella l'exhibició de ball es va traslladar al carrer. La climatologia va afavorir una festa folklorica que molta gent va poder pre-

seiriar des del mateix carrer. A última hora de la tarda, el carrer Avenir va acollir altres representacions de balls tradicionals, amb la participació d'un grup de Tudela i un de les Covetes de Vinromà

**Carnicería Besalduch**

■ Otro de los premios Pyme de bronce fue a parar a manos de Carnicería Besalduch, de Les Covetes de Vinromà. La empresa fue creada por el bisabuelo del actual propietario y el primer documento de la firma data del año 1860.

HEDIONDAS  
26-11-2000

■ CARNICERÍA. El temporal causa daños en la provincia

■ CARNICERÍA. El temporal de viento que azotó ayer la provincia de Castellón provocó daños en numerosas dependencias. De izquierda a derecha, fragmentos de la fachada, vidrios, lonjas, lonjas, huevos, jamón dulce, jamón canario, mallorquina, etc. Carnicería Besalduch se ha ganado el reconocimiento de la Confederación de la Pequeña y Media Empresa de Castellón por ser una empresa familiar con una larga tradición en la provincia de Castellón.

■ CARNICERÍA. El temporal de viento que azotó ayer la provincia de Castellón provocó daños en numerosas dependencias. De izquierda a derecha, fragmentos de la fachada, vidrios, lonjas, lonjas, huevos, jamón dulce, jamón canario, mallorquina, etc. Carnicería Besalduch se ha ganado el reconocimiento de la Confederación de la Pequeña y Media Empresa de Castellón por ser una empresa familiar con una larga tradición en la provincia de Castellón.

El Periódico Mediterráneo | Domingo, 26 de noviembre del 2000



Maria Rosa y su hijo Juan Tomás regentan esta carnicería. (Foto: Agencia)

## Carnicería Besalduch, la calidad tradicional

Esta empresa nació en 1860 en Les Covetes de Vinromà y en la actualidad es uno de los establecimientos con mayor renombre en toda la provincia

MERCE BORREDO | CRISTELÓN

Especialistas en toda clase de embutidos elaborados de forma artesanal (pačchichón, chorizo, longanizas, huevos, jamón dulce, jamón canario, mallorquina, etc.), Carnicería Besalduch se ha ganado el reconocimiento de la Confederación de la Pequeña y Media Empresa de Castellón por ser una empresa familiar con una larga tradición en la provincia de Castellón.

De esta manera, estamos hablando de una de las pymes más antiguas de la provincia, que fue creada por el bisabuelo del actual propietario. No en vano, se tiene constancia de la existencia de este establecimiento desde el año 1860, aunque fuentes de la empresa aseguran que

a principios del siglo XIX ésta ya era gestionada por el tatarán de Juan Besalduch, quien a pesar de estar jubilado no se ha desvinculado por completo del negocio, que ha centrado su vida.

### MÁS DE 140 PRODUCTOS

Fundada en Les Covetes de Vinromà en 1860, esta firma está regentada actualmente por María Rosa Besalduch Ferrer y su hijo Juan Tomás Besalduch y se caracteriza por contar con un surtido de más de 140 productos, que destacan por su tradicional forma de elaboración a base de materias primas de primera calidad. Tal es el reconocimiento que ha alcanzado Carnicería Besalduch que entre su clientela no sólo se encuentran los propios vecinos de Les Covetes, sino que personas de toda la comarca y del resto de la provincia se desplazan puntualmente a esta localidad castellonense para adquirir los productos elaborados en esta carnicería. En suma, se trata de un establecimiento con una sólida trayectoria que con el paso de los años se ha hecho un hueco entre las preferencias y los castellonenses que saben apreciar sabor y el valor de las cosas hechas con mano la tradición. Por eso, Carnicería Besalduch tiene ante sí un gran futuro.